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Várpalota Város Önkorányzati Képviselő-testültének 
30./1996. (IX.27.)sz.önkormányzati

r e n d e l e t e
a távhőszolgáltatás legmagasabb hatósági díjáról és a 
díjalkalmazás feltételeiről szóló 40/1992. (IX.16.)sz. 

önkormányzati rendelete módosításáról

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve)

T ö r z s ö k  Károly:
A Gazdasági és Pénzügyi Bizottságnak volt egy olyan 

javaslata, hogy a legközelebbi előterjesztés számlatükörrel 
kerüljön a testület elé, de ez már az árképzésre vonatkozik, 
nem erre a rendeletmódosításra, amit most megszavaztunk.

A Közüzemi Vállalat felé kérem azt, hogy egyetlen 
előterjesztést úgy ne hozzon a testület elé, ami ezt a 
számlatükröt ne tartalmazná. Megkérdezem a tisztelt 
testülettől , hogy ezt határozat formájában támogatja-e.

Aki támogatja, kérem szavazzon!

A képviselő-tetület 17 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett a következő határozatot hozta:

258/1996. ÍIX.26.) számú képviselő-testületi határozat:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete - a 
Gazdasági és Pénzügyi Bizottság javaslatára - felhívja az 
Önkormányzati Közüzemi Vállalatot, hogy a jövőben az 
árképzésekre vonatkozó előterjesztéseiket csak
számlatükörrel alátámasztva terjesztheti a testület elé.

Határidő: a határozat megküldésére: 1996. november 5.

Felelős : Leszkovszki Tibor polgármester

10.33-tól 11 óráig S Z Ü N E T

A szünetben Bebesi István képviselő megérkezett. A létszám
19 fő.

7./ A közrend, közbiztonság helyzete (218.)

T ö r z s ö k  Károly:
Megkédezem az előterjesztő Takács András rendőrkapitány 

urat, hogy van-e kiegészítése?

T a k á c s  András:
Tisztelt Képviselő-testület!
A beszámolóra való felkérésemmel egy időben a testülettől 

kaptam egy olyan feladatot, hogy nyilatkozzam arra 
vonatkozóan, hogy 1997. évben az 1996. év beszámolójával
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szét lehet-e bontani Pétfürdő és Inota közrend, 
közbiztonságáról szóló beszámolót. A magyar rendőrség 
egységes rendőrségi statisztikából dolgozik, amelyben megvan 
minden helységnek a külön kulcsszáma. Az adott évben 
elkövetett bűncselekményekről akár Pét, akár Inota 
vonatkozásában kettős könyveléssel ilyen jellegű beszámolót 
tudok adni jövőre.

Pontosítanám beszámolómban a létszámhiányt. Jeleztem, hogy 
a bűnügynél 30-40 %-os létszámhiánnyal dolgoztunk 1995-ben 
is, és 1996-ban is. Számszerűsíteném, 1995-ben a 
közrendvédelmi osztályon 10 fő volt a létszámhiány, ez az 
állomány mintegy 40 %-a, a bűnügyi osztályon 3 fő 
státuszhiányom volt, ami 30 %-os hiány.

A mai nappal a létszámhiány a kapitányságon a 
közrendvédelmi osztályon 7 fő, a bűnügyi osztályon 1 fő, ez 
még mindig több, mint 10 %-a a hivatásos állománynak. A 
létszámhiányhoz hozzájárul az is, hogy 6 fő tanul 
rendőrtiszti főiskolán, szakközépiskolában pedig 4 fő.

T ö r z s ö k  Károly:
A bizottsági állásfoglalásokat kérem!

T ó t h  István:
Várpalota Pétfürdői Városrész Önkormányzata 5 igen 

szavazattal, 2 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta:

"42/1996. (IX.19.) számú részönkormányzati határozat:
Várpalota Pétfürdői Városrész Önkormányzata - elismerve a 

rendőrség szűkös körülményei ellenére javuló munkájukat - 
javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a személyi állomány 
feltöltése, erősítése érdekében 2-3 db lakást biztosítson a 
jövőben a Rendőrkapitányság részére.

Felelős: a határozat beterjesztéséért: Tóth István elnök
Határidő: szeptember testületi ülés"
E javaslattal a részönkormányzat 7 igen szavazattal a 

beszámoló elfogadását javasolja.

F a 1 u s s v Sándor:
A Jogi és Ügyrendi Bizottság 5 igen szavazattal a 

határozati javaslatot elfogadásra javasolja a Képviselő- 
testületnek .

S a j t o s  János:
Várpalota Inotai Városrész Önkormányzata 9 igen 

szavazattal, 1 tartózkodás mellett a következő javaslatokkal 
javasolja a beszámolót elfogadásra:

1.) A Részönkormányzat javasolja, hogy az Önkormányzat 
kicsit többet törődjön a Rendőrséggel, a Rendőrség nagyobb 
százalékban támaszkodhasson az Önkormányzatra.

2.) A Részönkormányzat javasolja, hogy az Önkormányzat 
bízza meg a Jogi és Ügyrendi Bizottságot a közrenddel, 
közbiztonsággal kapcsolatos önkormányzati feladatok 
ellátásában való közreműködésre, avagy javasolja 
koordinációs bizottság létrehozását.

3.) A Részönkormányzat célszerűnek tartaná a közrend, 
közbiztonság javítása érdekében, ha a Rendőrség a 
közterület-felügyelettel együtt kidolgozná, hogy mely 
feladatokat tudnák közösen végezni.

Az Inotai Részönkormányzat 10 igen szavazattal támogatja, 
hogy igény szerinti lakásjuttatással az Önkormányzat
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járuljon hozzá a helyi rendőrség jelenlegi gondjainak 
enyhítéséhez, ezzel emelve a közrend, közbiztonság 
helyzetét.

Az Inotai Részönkormányzat 10 igen szavazattal köszönetét 
fejezi ki az Inotai Polgárőrségnek eddigi tevékenységükért.

T ö r z s ö k  Károly:
Kinek van kérdése?

F a z e k a s  István:
Szeretném megkérdezni a Kapitány úrtól, hogy napjában hány 

rendőr járőrözik gépkocsival és gyalogosan?

S u r á n v i Pál:
A rendőrségi alapítvány milyen összeggel rendelkezik?

Dr. N a g y  László:
A beszámolóban szerepel, hogy az elkövetett bűnesetek 

száma csökkent 1995-ben az előző időszakhoz képest. 
Tudomásom szerint az országos adatok nem egészen így 
szólnak. A kapitány úr ezt minek tudja be, hogy az országos 
tendenciához képest Várpalotán javult a helyzet?

M i s k o l c z i  Ferenc:
A kapitány úr az előbbi szóbeli kiegészítésében azt 

mondta, hogy a bűnügyi osztály területén egy fő hiány van 
jelenleg, az írásos beszámolóban pedig az olvasható, hogy 
30-40 %-os létszámhiány volt az első félévben. Ha egy fő 30- 
40 %, akkor mekkora a tényleges létszám?

T a k á c s  András:
A beszámolóm 1995-ről szól, akkor annyi volt a 

létszámhiányunk, amennyit a bevezetőben fel is soroltam.
A következő, hogy csökkent a bűnözés Várpalotán, 

országosan pedig növekedett. Kis kapitányság vagyunk, egy 
kicsit izoláltabbak is a nagyobb bűnözéssel szemben. 
Szerencsénk van, hogy a bűncselekmények nagyobb részét 
helyiek követték el, és a véleményem az, hogy a helyi 
elkövetőket a helyi rendőröknek el kell fogni.

Az alapítványnak jelenleg 100.000 Ft-ja van lekötve 
hosszabb távra, 100.000 Ft van lekötve 6 hónapra, továbbá 
még kb.20.000 Ft mozgópénzünk van.

Fazekas úr kérdésére: tulajdonképpen mi a létszámunkból a 
lehetőséghez képest 2 járőrpárt szoktunk kiállítani. Egy 
párt a közlekedési balesetekhez, és ha a lehetőségeink 
olyanok, akkor mind a két szakban biztosítunk egy 
közrendvédelmi járőrpárt is. Ezen kívül 10 fő körzeti 
megbízott is segíti a munkánkat.

T ö r z s ö k  Károly:
Van-e még kérdés? Vélemény, hozzászólás?

F a z e k a s  István:
Nem véletlenül kérdeztem én ezt a járőrözést, hiszen 

közismert, hogy itt diszkózás után komoly rendbontások 
vannak a város különböző területein. Különösen 
veszélyeztetett ilyen szempontból a volt strandnak a 
területe, ahol péntek éjszakától vasárnapig folyamatosan 
megy az üvöltözés, melynek megszüntetése érdekében valami 
megoldást kellene keresni.



- 22 -

V á m o s i  Tibor:
A fel nem tárt bűncselekmények csökkentek, ezért jó a 

statisztika úgy érzem, de az a véleményem, hogy létszám 
hiányában nem tudtak az igényeknek megfelelő ellenőrzést 
végrehajtani. Szerintem a közterületen a szolgálattevő 
rendőrök létszámának növelését az önkormányzatnak is kellene 
segíteni, evvel a következő évben már jó lenne foglalkozni. 
Tehát szükséges lenne egy bizonyos támogatást adni a 
rendőrségnek.

Továbbá úgy érzem, hogy nagyon jó lett volna, ha a 
polgárőrségnek és a közterület-felügyeletnek is lett volna 
itt beszámolója ezzel közösen, mert akkor jobban láttuk 
volna a kapcsolatot a hasonló tevékenységet ellátó szervek 
között.

S u r á n v i Pál:
A Kapitány úr a beszámolójában azt írja, hogy a létszámra 

és a részletekre nem óhajt kitérni. Javasolnám, hogy majd a 
jövő évben a következő beszámoló készítésekor azért majd a 
részletekre is térjen ki, mert több adat birtokában úgy 
érzem, hogy többet tudunk segíteni a helyzet javítása 
érdekében.

F a 1 u s s y Sándor:
Az Inotai Részönkormányzat a bizottságunkat érintő konkrét 

javaslattal élt, annyit hadd mondjak ezzel kapcsolatosan, 
hogy a javaslatra bizottságunk nyitott, annál is inkább, 
mert a képviselő-testület a bizottságunkat ruházta fel a 
közterület-felügyelet és a rendőrség között megkötendő 
együttműködési megállapodás jóváhagyására, amely
megállapodás még a mai napig nem köttetett meg. Ennek 
elősegítésére én már felajánlottam segítségemet, és bízom 
abban, hogyha a bizottságunkat egy ilyen feladattal a 
képviselő-testület megbízza, akkor ez a kérdés is előbbre 
mozdulhat.

T ö r z s ö k  Károly:
Egy dolgot az elhangzottakkal kapcsolatosan mondanék, hogy 

a polgárőrség beszámoltatása nem tartozik az önkormányzat 
hatáskörébe, csak a közterület-felügyelet beszámoltatása és 
a rendőrkapitány beszámoltatása évente egyszer.

Most pedig megadom Takács Andrásnak a szót.

T a k á c s  András:
A diszkóknál ahogyan a lehetőségünk engedi ott vagyunk, 

intézkedünk, de ha betörés van, akkor a rendőrnek oda kell 
menni, nem pedig a diszkóhoz.

A közlekedési bűncselekményeknél a balesetek csökkenését 
próbáljuk elérni, többet igyekszünk a területen lenni, hogy 
minél több ittas vezetőt fogjunk meg. Az a véleményem, hogy 
hiába csökken a közlekedési bűncselekmények száma évről- 
évre, a közlekedési morál szerintem ugyan ilyen arányban 
romlik.

Rátérnék a polgárőrséggel, és a közterület-felügyelettel 
kapcsolatos problémakörre. 1996. évről készülő beszámolómban 
ki fogom bontani a polgárőrséggel kapcsolatos tevékenységet 
is. Közterület-felügyelettel nincs együttműködési
megállapodásunk, de hetente egyszer közösen látnak el 
feladatot a rendőrökkel. Azt kérném elsősorban a két 
részönkormányzattól, hogy ha úgy látják, akár negyedévenként
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is ütemezzenek be időpontot, amikor a napi eseményeket, 
problémákat meg tudnánk beszélni, és közösen keresni a 
megoldásokat.

Egy kéréssel fordulnék a tisztelt Képviselő-testülethez. 
Az önkormányzatnak joga van ahhoz, hogy túlórát vásároljon, 
és akkor másodállásban a rendőr nem a kőműves mellé megy 
dolgozni, hanem a rendőrségen szolgálna. Úgy érzem ebben 
lenne az előrelépési lehetőség.

T ö r z s ö k  Károly:
Az előterjesztéshez Inota Részönkormányzat részéről 

történt egy olyan javaslat, hogy az önkormányzat közrenddel, 
közbiztonsággal kapcsolatos feladatai ellátásában való 
közreműködéssel a Jogi és Ügyrendi Bizottságot bízza meg. A 
bizottság vezetője készséget tanúsított ennek fogadtatására. 
Amennyiben a testület ezt a kezdeményezést támogatja, kérem 
szavazzon!

A Képviselő-testület 18 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta, hogy az önkormányzat a közrenddel, 
közbiztonsággal kapcsolatos feladatai ellátásában a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság közreműködjön.

T ö r z s ö k  Károly:
Az Inotai Részönkormányzat ugyancsak javasolja a 

közterület-felügyelet és a rendőrség közötti együttműködési 
megállapodás kidolgozását a közös feladatok megoldása 
érdekében. Ezzel kapcsolatosan az az álláspontom, hogy a 
koordinációt elvégző Jogi és Ügyrendi Bizottság ebben a 
feladatban a két szerv együttműködésével közreműködni tud, 
és ennek az együttműködési megállapodásnak a megteremtését, 
kidolgozását elő tudja segíteni. Ilyen kiegészítéssel tudom 
javasolni a testületnek elfogadásra ezt az inotai 
javaslatot. Tehát készüljön el ez az együttműködési 
megállapodás, és ennek elkészítésében koordinációs szerepet 
a Jogi és Ügyrendi Bizottság lásson el. Aki ezt támogatja, 
kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 18 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta, hogy a közterület-felügyelet és a 
rendőrség között készüljön együttműködési megállapodás, 
melynek elkészítésében koordinációs szerepet a Jogi és 
Ügyrendi Bizottság lásson el.

T ö r z s ö k  Károly:
Lakással kapcsolatos javaslat Inotáról és Pétről is 

érkezett. Pét nevesíti, hogy két-három lakással, Inota pedig 
szükséglet szerinti lakásszámmal határozza meg ezt a 
juttatást. Én ehhez mindenképpen szükségesnek tartom 
hozzátenni, hogy e kérelem a hatályos lakásrendeletünk, 
továbbá az önkormányzat lehetőségeinek figyelembe vételével 
kerüljön kielégítésre. Először a péti javaslatot teszem fel 
szavazásra, ha ez nem kerül elfogadásra, akkor az inotai 
javaslatot, ha az sem kerül elfogadásra, akkor az előbb 
elhangzott kiegészítéssel, hogy az érvényes lakásrendelet, 
továbbá a lehetőségeink figyelembe vételével, a szükséges 
mennyiségű lakásjuttatással segítsük a rendőrség 
létszámhiányának a megoldását.

Aki a péti javaslatot támogatja, kérem szavazzon!



- 24 -

A Képviselő-testület 3 igen szavazat mellett a Péti 
Részönkormányzat javaslatát nem fogadta el.

T ö r z s ö k  Károly:
Aki az inotai javaslatot támogatja, kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 8 igen szavazat mellett az Inotai 
Részönkormányzat javaslatát nem fogadta el.

T ö r z s ö k  Károly:
Aki azt a javaslatot támogatja, hogy az érvényes 

lakásrendeltünk, valamint az önkormányzati lehetőségek 
figyelembe vételével lakásjuttatással segítsük a rendőrség 
személyi állományának a megerősítését, illetve a 
létszámhiány megoldását, kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 18 igen szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadta, hogy az érvényes lakásrendelet, valamint 
az önkormányzati lakáslehetőségek figyelembe vételével az 
önkormányzat lakásjuttatással segítse a rendőrség 
létszámhiányának a megoldását.

T ö r z s ö k  Károly:
Most az egész beszámolót egyben teszem fel szavazásra. Aki 

az előbb elfogadott módosításokkal elfogadja a beszámolót, 
kérem szavazzon!

A Képviselő-testület 19 igen szavazattal a következő 
határozatot hozta:

259/1996. (IX.26.) számú képviselő-testületi határozat:

Várpalota Város Önkormányzati Képviselő-testülete a 
"Közrend, közbiztonság helyzete" tárgyú beszámolót 
elfogadta.

A beszámoló kapcsán az alábbi feladatok megoldását tűzi ki 
célul a képviselő-testület:

1.) A Jogi és Ügyrendi Bizottság működjön közre a 
közbiztonság helyi feladatairól való gondoskodással 
kapcsolatos önkormányzati feladatok ellátásában.

2.) A képviselő-testület felhívja a Közterület-felügyelet 
vezetőjét és a Városi Rendőrkapitányt, hogy készítsenek 
közös feladataik ellátására együttműködési megállapodást, 
melynek elkészítésében a Jogi és Ügyrendi Bizottság 
koordinációs szerepet lát el.

3. ) A Képviselő-testület a hatályos lakásrendelet 
rendelkezéseit, valamint az önkormányzati lakáslehetőségeket 
figyelembe véve segíti a rendőrség állományának 
létszámhiány-gondjainak megoldását.

Határidő: 1. pontra: a bizottságokról szóló önkormányzati
rendelet módosítására
1996. novemberi tervezett ülés
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2. pontra: Együttműködési megállapodás megkötése
1997. március 31.

3. pontra: igény szerint - folyamatos

Felelős: 1. pontért: Leszkovszki Tibor polgármester
2. pontért: Benedek Attila-közterület vezető 

Takács András -rendőrkapitány

8./ Beszámoló az 5. sz. Általános Iskola tevékenységéről
(223.)

T ö r z s ö k  Károly:
Kérdezem az iskola igazgatónőjét, hogy van-e kiegészítése?

B a r 1 a - Szabó Lászlóné:
Tisztelt Képviselő-testület!
Mivel az elmúlt másfél év alatt másodízben került ide 

iskolánk élete, ezért tartottam megengedhetőnek, hogy most 
egy rövidebb beszámolóval éljek. A vezetői pályázatomban 
nagyon hosszan írtam az iskola életéről, az elkövetkezendő 
néhány év terveiről.

Két dologgal szeretném kiegészíteni a leírtakat. Az egyik, 
hogy a 3. oldalon írok arról, hogy egy újabb hibát fedeztek 
fel a fűtésszerelésnél. Örömmel jelenthetem, hogy azóta ez a 
hiba elhárult, fűtés van az épületben.

A másik egy gépelési hiba, melynek javítását kérem: A 4. 
oldal 3. sorában az intézményekben szót kérem kijavítani 
"intézményére", a sor végén lévő "és" szót pedig kérem 
törölni.

T ö r z s ö k  Károly:
A bizottsági állásfoglalásokat kérem!

S u r á n v i Pál:
Az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság az 5. sz. 

Általános Iskola beszámolóját 7 igen szavazattal elfogadásra 
javasolja.

S a j t o s  János:
Várpalota Inotai Városrész Önkormányzata 9 igen 

szavazattal a beszámoló elfogadását javasolja.

T ö r z s ö k  Károly:
Kérdése kinek van? Véleménye, észrevétele?

S u r á n v i Pál:
Nem szorosan ehhez a beszámolóhoz kapcsolódik, de ennek 

kapcsán fogalmazódott meg a bizottságban, hogy több 
intézménynél is a felújítással kapcsolatban kaptunk olyan 
visszajelzéseket, hogy az idén elkésett volt a döntésünk. 
Többen panaszkodtak az intézményvezetők közül, hogy nem 
tudtak már vállalatot, vállalkozót találni, hogy a nyári 
időszakban lebonyolódjanak a felújítási munkálatok. Ezért 
ennek az évnek a végéig, vagy legkésőbb a jövő év első 
hónapjában a rangsorolást összeg megjelölése nélkül már el 
lehetne készíteni, és ha a költségvetést elfogadtuk, rögtön 
neki lehet látni a munkának.
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T r á n s z k v  László:
Ehhez a témához kapcsolódnék én is. Valóban nem a 

bizottsági vizsgálatok nyúltak túlságosan hosszúra, hanem a 
bizottság kapta meg túlságosan későn ezt a feladatot. Nekem 
is az a véleményem, hogy akár a bizottság, akár az iroda 
fogja a rangsorolást csinálni, - a bizottságunk nevében én 
mondhatom, hogy mi megpróbálunk ebben segíteni -, de ehhez 
az kell, hogy már az igény benyújtása után, de legkésőbb 
decemberig kapja meg ezeket a bizottság, és akkor tényleg 
nem fordulhat elő, hogy májusban az intézmények még nem 
tudták, hogy mit csinálhatnak meg és mit nem. Ez egy jogos 
igény, mi is éreztük, hogy eléggé kifutottunk az időből.

T ö r z s ö k  Károly:
Ezzel a felvetéssel kapcsolatosan annyit szeretnék 

elmondani, hogy mindenképpen hamarabb el kell indítani ezt a 
munkát, mert valóban csak júniusban kerülhetett sor a 
szerződések megkötésére.

Az kérném, hogy ezzel a vitával ne vegyük el a szót a 
mostani témánktól, az intézmény nevelőmunkájának 
értékelésétől.

Ezzel kapcsolatosan van-e észrevétel?

B a r 1 a - Szabó Lászlóné:
Én a felújítási igényünkkel kapcsolatosan szeretnék annyit 

mondani, hogy mi tegnapelőtt már leadtuk az 1997. évre szóló 
igényünket. Egy hasonló volumenű munkára mindenképpen 
szükség lesz a következő évben is.

T ö r z s ö k  Károly:
Van-e még hozzászólás?
Amennyiben nincs, a vitát lezárom. Aki a 

határozattervezetet elfogadja, kérem szavazzon:

A Képviselő-testület 19 igen szavazattal a következő 
határozatot hozta:

260/1996. (IX.26.) számú képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület az 5. sz. Általános Iskola 
tevékenységéről készített beszámolót elfogadja.

Elismeri az iskola pedagógiai munkáját, a hagyományok 
ápolásában és a versenyeken elért eredményeket. Köszönetét 
mond az iskola alkalmazotti közösségének és igazgatójának a 
kiegyensúlyozott, áldozatos munkáért.

A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy 
határozatát hozza az érintettek tudomására.

Határidő: 1996. október 15.

Felelős: Leszkovszki Tibor polgármester


